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ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE 

PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE FOND NA SPRAVODLIVÚ TRANSFORMÁCIU 

 
Dátum a čas konania 4.4.2023 / 10:00 h 
Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády SR, Námestie slobody 1, Bratislava 
Predsedajúci Dušan Velič 
Príloha č. 1  Program zasadnutia 
Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 
Príloha č. 3 a č. 4 Prezentácie  
Príloha č. 5 Uznesenie č. 1 /2023 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie 

programu zasadnutia a voľba overovateľa 
 
Úvodné príhovory: 

D. Velič, predseda Komisie, otvoril prvé zasadnutie Komisie pri Monitorovacom výbore pre 
Program Slovensko 2021 – 2027 pre Fond na spravodlivú transformáciu (ďalej len „Komisia“), 
ktoré je zároveň prvým stretnutím v rámci 7 komisií zriadených 16. februára 2023 na prvom 
zasadnutí Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 2021 – 2027. Privítal zúčastnených 
členov, pozorovateľov, hostí a odovzdal im menovacie dekréty. 

Hlavným cieľom stretnutia bolo schváliť prvé hodnotiace kritériá pre výber projektov  v rámci 
opatrenia 3.1. Podpora vzdelávania, odbornej prípravy, zručnosti a rekvalifikácie v priorite 8P1 
Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu na podporu komplexného rozvoja stredného 
odborného vzdelávania. 
 
Požiadal pána J. Straku, zástupcu Európskej komisie (ďalej len „EK“), o úvodne slovo. 
 
J. Straka, zástupca Generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku (ďalej len „DG 
REGIO“) vyzdvihol, že Komisia vzhľadom k časovej náročnosti čerpania zdrojov zasadá ako 
prvá. Poďakoval všetkým, ktorí sa podieľali na príprave priority Fond na spravodlivú 
transformáciu (ďalej len „FST“) a budú sa podieľať na jeho implementácii. Poďakoval 
zástupcom Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky 
(ďalej len „MIRRI SR“), špecificky tímu generálneho riaditeľa P. Balíka, s ktorým DG REGIO 
úzko spolupracuje. Zároveň poďakoval zástupcom z regiónov, ktorí pracovali na príprave Plánu 
spravodlivej transformácie územia (ďalej len „PST“). Zdôraznil potrebu zabezpečenia 
administratívnych kapacít pre implementáciu FST, či už na úrovni riadiaceho orgánu, 
sprostredkovateľských orgánov, ako aj na regionálnej úrovni. Technická asistencia EK 
poskytnutá Generálnym riaditeľstvom pre podporu štrukturálnych reforiem (ďalej len „DG 
REFORM“) a DG REGIO je pre implementáciu FST naďalej k dispozícii.  
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Predseda Komisie, D. Velič, poďakoval za úvodné slovo J. Strakovi a slovo odovzdal pánovi 
V. Štěrbovi, zástupcovi EK za Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a 
začlenenie (ďalej len „DG EMPL“). DG EMPL nevníma FST len ako doplnkový zdroj, ale ako 
významný zdroj pre podporu zručností, ktoré sú pre EK prioritou naprieč všetkými zdrojmi, 
keďže rok 2023 bol vyhlásený za Európsky rok zručností. Preto, ako aj vďaka prichádzajúcim 
investíciám na Slovensko ocenil, že prvá výzva z FST je zameraná práve na oblasť vzdelávania. 

 
Informácia o uznášaniaschopnosti výboru: 

M. Drotár, tajomník Komisie informoval, že z 32 členov je na zasadnutí prítomných 29, čím 
konštatoval uznášaniaschopnosť Komisie. Zároveň informoval, že na žiadosť EK bol bod 4 
Rôzne doplnený o prezentáciu zástupcu EK k II. a III. pilieru Mechanizmu spravodlivej 
transformácie. 
 

Schválenie programu zasadnutia: 

Predseda Komisie, D. Velič, otvoril diskusiu k programu zasadnutia. Skonštatoval, že v rámci 
diskusie nemá žiaden člen príspevok a preto pristúpil k hlasovaniu o programe prvého 
zasadnutia Komisie. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
Výsledok hlasovania: schválené 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predseda Komisie, D. Velič, navrhol za overovateľa schváliť pána Michala Klučiarovského. 
Pristúpil k hlasovaniu o voľbe overovateľa. 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
Výsledok hlasovania: schválené 

 
2. Harmonogram plánovaných výziev pre Fond na spravodlivú transformáciu a 

predpokladané čerpanie zdrojov - informácia  
 
Priebeh zasadnutia: 
Predseda Komisie, D. Velič, odovzdal slovo generálnemu riaditeľovi sekcie inovácií, 
strategických investícií a analýz MIRRI SR, P. Balíkovi, ktorý prítomných informoval 
o procese legislatívneho schválenia nariadení a stratégií potrebných pre začatie čerpania 
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zdrojov z FST. Priblížil proces programovacej fázy FST, ktorej cieľom bolo nastaviť oprávnené 
aktivity tak, aby boli v súlade s legislatívnymi požiadavkami, ako aj požiadavkami 
oprávnených regiónov – horná Nitra, Košický a Banskobystrický kraj. 
V súvislosti s tým, že o transformácii územia horná Nitra sa hovorí od roku 2018, kedy bolo 
rozhodnuté o ukončení ťažby a spaľovania uhlia v tomto území, informoval o podpore, ktorá 
bola poskytnutá regiónu v čase, kedy pre jeho transformáciu neboli vyčlenené konkrétne zdroje. 
Z programového obdobia 2014 – 2020 boli podporené projekty rekvalifikácie a zvyšovania 
zručností (12 mil. eur), projekty zamerané na podporu malých a stredných podnikov (18 mil. 
eur), budovanie administratívnych kapacít v regiónoch (1,5 mil. eur), podpora budovania 
nového centrálneho zdroja tepla (potenciálna podpora pri splnení podmienok do výšky 18 mil. 
eur),  prípravné projektové práce na spustenie realizácie projektu obchvatu v Prievidzi (23 mil. 
eur). V programovom období 2021 – 2027 je z FST pre región horná Nitra vyčlenená približne 
polovica alokácie FST. Celková alokácia FST je 459 mil. eur, z toho 18 mil. eur je určených na 
technickú asistenciu.  
 
V rámci prezentácie previedol prítomných účastníkov plánovanou aktualizáciou 
harmonogramu výziev z FST, ktorý vychádza z potreby vyčerpania viac ako 60 % zdrojov do 
konca roka 2026. Informoval o indikatívnej alokácii výziev, plánovanom čase ich vyhlásenia, 
ako aj orgánoch, ktoré budú zodpovedné za vyhlásenie jednotlivých výziev. 
 
Predseda Komisie, D. Velič, otvoril diskusiu k bodu 2 programu zasadnutia.  
 
A. Palastyová (MF SR, splnomocnená zástupkyňa) zdôraznila potrebu zjednodušovania výziev 
a podmienok poskytnutia príspevku v porovnaní s predošlým programovým obdobím, ktoré 
skráti proces schvaľovania žiadosti. D. Velič poznamenal, že koncepcia Programu Slovensko 
je založená na zjednodušení procesov. 
 
L. Šimko (MIRRI, splnomocnený zástupca), zdôraznil potrebu zamerania sa na ukončenie 
prebiehajúcich projektov financovaných zo zdrojov programového obdobia 2014 – 2020, 
v rámci ktorých bolo pre hornú Nitru v súvislosti s transformáciou vyčlenených celkom 56 mil. 
eur. Potrebné je sústrediť kapacity na nové výzvy, avšak netreba zabudnúť aj na potrebu 
sústredenia kapacít pre dočerpanie zdrojov z predošlého programového obdobia. 
 
J. Plesník (Slovenská asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov, splnomocnený 
zástupca) zdôraznil potrebu rozšírenia potenciálnych prijímateľov aj o regionálne klastre, na čo 
J. Ridzoň (MIRRI SR) reagoval, že prijímatelia sú v rámci Programu Slovensko definovaní čo 
najvšeobecnejšie tak, aby bola podpora flexibilná. V kontexte plánovanej podpory revitalizácie 
brownfieldov na hornej Nitre J. Plesník vyzdvihol potrebu rovnakej podpory aj pre územie 
Banskobystrického a Košického kraja. P. Balík objasnil, že plánovaná výzva na revitalizáciu 
brownfieldov na hornej Nitre je zameraná len pre ich ďalšie využitie na kultúrne účely. Na 
príprave výzvy na revitalizáciu brownfieldov pre priemyselné využitie pracuje Ministerstvo 
hospodárstva Slovenskej republiky (ďalej len „MH SR“). B. Škoda (MH SR) doplnil, že MH 
SR  aj s ohľadom na prichádzajúce investície analyzuje situáciu brownfieldov na hornej Nitre, 
pričom potvrdil, že analyzované budú aj ostatné oprávnené územia.  
 
M. Lamačková (Trenčiansky samosprávny kraj) sa informovala o možnosti navýšenia alokácií 
pre plánované výzvy na zvýšenie energetickej efektívnosti verejných budov, v rámci ktorých je 
pre územie hornej Nitry vyčlenených aktuálne 15,8 mil. eur a  na podporu stredných odborných 
škôl 15 mil. eur. P. Balík uviedol, že alokácia na zvyšovanie energetickej efektívnosti vo výške 
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15 mil. eur je vyčlenená na podporu formou grantov. Ďalšou formou podpory budú finančné 
nástroje vo výške 25,5 mil. eur, čím sa alokácia pákovým efektom ešte navýši. Alokácie bude 
možné pri zvýšenom dopyte navýšiť v rámci revízie Programu Slovensko. D. Forgáčová 
(MIRRI SR) doplnila, že pre podporu stredného odborného vzdelávania, konkrétne na 
prepájanie spolupráce s podnikmi je pre hornú Nitru nad rámec spomínanej alokácie vyčlenená 
samostatná alokácia 5,2 mil. eur. Pre podporu projektov mladých ľudí v procese transformácie 
je z FST vyčlenená alokácia 1,5 mil. eur. 
 
M. Fiala (Slovenská inovačná a energetická agentúra) doplnil, že zo zdrojov politického cieľa 
2 Programu Slovensko bude vyhlásená výzva zameraná na zvýšenie energetickej efektívnosti 
verejných budov, ktorá nebude územne ohraničená a do ktorej sa budú môcť zapojiť aj subjekty 
z hornej Nitry. 
 
R. Jambrich (Republiková únia zamestnávateľov) ocenil transparentnú komunikáciu pri 
plánovaní výziev z FST. Považuje za dôležité výzvy pripravovať participatívne a odporučil, 
aby boli pripravované výzvy komunikované aj so súkromným sektorom. Zároveň odporučil 
urýchlené obsadenie kapacít financovaných z technickej asistencie, aby sa predišlo 
predlžovaniu procesov vyhodnocovania projektov, a to aj s ohľadom na míľnik FST vyčerpania 
viac ako polovice zdrojov do konca roka 2026. 
 
B. Škoda (MH SR) reagoval, že výzvy pripravované zo strany Ministerstva hospodárstva budú 
od mája komunikované prostredníctvom informačných workshopov. Výzvy budú otvorené 
dlhodobo, tak aby sa podnikatelia mohli zapojiť flexibilne podľa vlastných preferencií.  
P. Balík reagoval, že forma participácie je komunikovaná so splnomocnencom vlády SR pre 
rozvoj občianskej spoločnosti a partnerský princíp bude pri výzvach FST využívaný.  
 
A. Vlčko (Únia miest Slovenska) zdôraznil potrebu priorizácie projektov zameraných na 
zvyšovanie energetickej efektívnosti. Zhoda v regióne je prioritne podporiť nemocnicu 
v Bojniciach. Je otázne, aké ďalšie verejné budovy (napr. športoviská) budú môcť byť 
podporené z grantovej časti alokácie a či bude možné navýšenie alokácie. 
 
J. Ridzoň (MIRRI SR) potvrdil možnosť navýšenia alokácie na investície zamerané na zvýšenie 
energetickej efektívnosti v čase revízie Programu Slovensko. Zároveň doplnil, že FST je 
potrebné vnímať ako dodatočné zdroje pre vybrané tri regióny, čo znamená, že územia majú 
možnosť získať podporu aj z ostatných politických cieľov Programu Slovensko. 
 
I. Šenkarčin (Inteligentná mobilita Slovenska) zdôraznil význam podpory verejnej dopravy pre 
ďalší rozvoj regiónov, ako aj dosahovania klimatických cieľov. Verejní prepravcovia nie sú 
schopní obstarávať nízko emisné resp. bezemisné vozidlá pri aktuálne nastavených pravidlách 
verejného obstarávania a podmienkach Útvaru hodnoty za peniaze. Potrebné je systémové 
riešenie, ktoré by podporovalo verejnú dopravu formou dotácií v podobnom koncepte, ako to 
bolo pri dotáciách na osobné automobily. 
 
P. Balík doplnil, že oprávnenosť podpory tejto aktivity je aktuálne limitovaná len na podporu 
miestnej verejnej dopravy s nulovými emisiami, t. j. nie prímestskej. MIRRI SR odoslalo 
požiadavku na EK o rozšírenie tejto podpory na prímestskú medzi okresmi oprávnenými z FST. 
J. Straka potvrdil, že EK aktuálne pripravuje odpoveď na požiadavku SR, pričom rozhodnutie 
by malo platiť aj pre ostatné členské štáty.  
 



                  
 

5 
 

V. Čičmanec (Združenie miest a obcí Slovenska) uviedol, že všetky samosprávy hornej Nitry 
majú záujem zapojiť sa do projektov, nie všetky však majú zdroje na projektovú dokumentáciu. 
Navrhol pracovné stretnutie s cieľom priorizácie projektov a prípravy projektovej 
dokumentácie pre tie projekty, ktoré majú potenciál byť podporené. M. Fiala (SIEA) reagoval, 
že v rámci pripravovanej výzvy na obnovu budov sú otvorení komunikácii o oprávnenosti 
výdavkov a podmienkach výzvy. 
 
I. Jankovská (DG EMPL) sa informovala na administratívne kapacity Slovenského 
investičného holdingu (ďalej len „SIH“), zodpovedné za implementáciu finančných nástrojov. 
V prípade potreby poskytla spoluprácu s DG EMPL na vyškolenie týchto zamestnancov. 
Zdôraznila potrebu zabezpečenia informovanosti potenciálnych žiadateľov. Na uvedené 
reagoval P. Balík, ktorý uviedol, že úlohou SIH bude  implementovať FST zdroje cez finančné 
nástroje (konkrétne pre oblasť podpory energetickej efektívnosti a MSP). Úlohou SIH je 
zazmluvniť komerčné banky, ktoré poskytnú podporu subjektom na základe uzavretej zmluvy. 
SIH bude vytvárať finančné nástroje na úrovni celého programu t. j. nielen pre FST, ale aj pre 
ostatné politické ciele. 
 
Predseda Komisie, D. Velič konštatoval, že Komisia bola informovaná o harmonograme. 
 

3. Prerokovanie návrhu kritérií použitých pre výber projektov pre opatrenie 3.1. 
Podpora vzdelávania, odbornej prípravy, zručnosti a rekvalifikácie v rámci 
priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu na podporu 
komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania 
 

Priebeh zasadnutia: 
Predseda Komisie, D. Velič predstavil bod programu a odovzdal slovo P. Balíkovi a kolegom 
zodpovedným za prípravu kritérií. 
 
P. Balík poďakoval EK za spoluprácu a konzultácie poskytnuté pri predošlej spolupráci, ako aj 
pri príprave kritérií. V rámci Programu Slovensko ide o prvé prerokovanie kritérií, na základe 
ktorých bude možné vyhlásiť výzvu na podporu komplexného rozvoja stredného odborného 
vzdelávania z FST. 
 
J. Stano (MIRRI SR) predstavil hlavné zmeny v návrhu kritérií na základe pripomienok, ktoré 
boli doručené zo strany členov Komisie. V rámci formulácie kritéria 2.1. D. Litterová (MPSVR 
SR) objasnila rozdiel medzi pôvodným návrhom formulácie kritéria zo strany DG EMPL 
a návrhom úpravy zo strany gestora horizontálnych princípov MPSVR SR. V. Štěrba (DG 
EMPL) potvrdil súhlas s formuláciou kritéria 2.1 podľa úpravy zo strany gestora horizontálnych 
princípov. Zároveň však požiadal D. Litterovú o potvrdenie, či je táto formulácia v súlade 
s tým, čo bude gestor horizontálnych princípov v praxi aplikovať, či je formulácia uplatniteľná 
pre celý Program Slovensko a či bude chrániť prebiehajúce projekty pred možným zastavením 
platieb vzhľadom na prebiehajúci infringement voči SR v súvislosti s porušením Smernice o 
rasovej rovnosti v oblasti vzdelávania, keďže nariadenie platné pre programové obdobie 2021 
– 2027 v porovnaní s programovým obdobím 2014 – 2020 vyvodzuje vo vzťahu infringementu 
dôsledky v podobe zastavenia platieb. 
D. Litterová potvrdila, že formulácia je v súlade so Základným mechanizmom na zabezpečenie 
dodržiavania Horizontálnych princípov v Programovom období 2021 – 2027 a základných 
horizontálnych podmienok, text tohto vylučujúceho kritéria je všeobecne použiteľný pre všetky 
výzvy Programu Slovensko. Čo sa týka ochrany projektov pred zastavením platieb – úlohou 
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gestora horizontálnych princípov je prevencia pred akoukoľvek diskrimináciou, z pozície 
gestora nie je možné napraviť porušenia z minulosti. Formulácia kritéria vytvára strešnú 
ochranu prostriedkov z Európskej únie, aby neumožnili vytvárať diskriminačné podmienky.  
 
D. Velič otvoril diskusiu k danému bodu. 
 
M. Lamačková požiadala o objasnenie, ako sa bude vyhodnocovať kritérium 4.1 týkajúce sa 
efektívnosti a hospodárnosti výdavkov a navrhla nastavenie vhodnejšieho mechanizmu, keďže 
výdavky projektov sú nastavované na základe ponúk tretích strán, ktoré samotný žiadateľ 
nedokáže ovplyvniť. A. Németh (MIRRI SR) reagoval, že formulácia kritéria 4.1 bola 
nastavená tak, aby sa minimalizovala subjektivita odborného hodnotiteľa. Dôležité bude 
nastavenie limitov a benchmarkov, ktoré budú súčasťou výzvy a v rámci participatívnej 
prípravy budú komunikované s potenciálnymi žiadateľmi. M. Lamačková sa informovala, kto 
bude zodpovedný za vyhlasovanie výziev a implementáciu projektov z FST, na čo J. Ridzoň 
objasnil, že vyhlasovateľom, ako aj orgánom zodpovedným za implementáciu bude MIRRI SR 
resp. sprostredkovateľské orgány. 
 
J. Plesník ku kritériu 4.1 týkajúceho sa hospodárnosti a efektívnosti doplnil pri predpokladanej 
hodnote zákazky potrebu zohľadnenia konečnej sumy v prípade, že žiadateľ nie je platcom 
DPH a potrebu zavedenia inštitútu sociálneho a zeleného obstarávania, ktoré však negatívne 
neovplyvnia kvalitu dodávaných tovarov.  
 
S. Surová (Asociácia zamestnávateľských zväzov, splnomocnená zástupkyňa) požiadala 
o zdieľanie Analýza zručností v transformujúcich sa regiónoch spomínanej v rámci návrhu 
kritérií a potrebu zohľadnenia chemických experimentálnych odborov. P. Balík prisľúbil, že 
analýza bude členom Komisie zaslaná po rokovaní. Analýza bola vypracovaná Inštitútom 
digitálnych a rozvojových politík MIRRI SR a bude prílohou výzvy. Aktuálne je v recenznom 
konaní medzi analytickými jednotkami jednotlivých rezortov. Regiónom bola rovnako zaslaná 
na pripomienkovanie. M. Lamačková potvrdila, že chemické experimentálne odbory sú 
v analýze zahrnuté. 
 
V. Štěrba uviedol, že kritéria nezahŕňajú podporu duálneho vzdelávania, ktoré je súčasťou 
opatrenia 3.1. v rámci Plánu spravodlivej transformácie. D. Forgáčová ozrejmila, že cieľom 
pripravovanej výzvy nie je špecificky podpora duálneho vzdelávania, keďže na túto aktivitu je 
vyčlenená samostatná alokácia. Na druhej strane výzva nevylučuje podporu duálneho 
vzdelávania.  
 
K bodovému kritériu 4.1 požiadal V. Štěrba o vysvetlenie prečo kritérium nie je vylučujúce. 
Zároveň navrhol zmenu stupňa hodnotenia tak, aby sa predišlo tomu, že projekty, ktoré nesplnia 
podmienku hospodárnosti a efektívnosti nemohli dosiahnuť minimálnu hranicu pre schválenie 
projektu, ktorá je v aktuálnom návrhu na úrovni 21 bodov. D. Forgáčová objasnila, že MIRRI 
SR pri príprave návrhu kritérií bralo do úvahy skorší návrh DG EMPL definovať kritérium 4.1 
ako vylučujúce kritérium, avšak po dohode s DG REGIO a konzultácii s kolegami zo sekcie 
IROP MIRRI SR bolo kritérium zvolené za bodované. Potvrdila, že pre budúcnosť bude spolu 
s kritériami  zasielaný EK aj návrh výzvy. 
 
D. Velič v nadväznosti na návrhy diskutujúcich a vznesené pripomienky uviedol, že pôvodný 
návrh týkajúci sa formulácie kritéria vo vzťahu k uplatňovaniu DPH ostáva nezmenený, s čím 
J. Plesník ako predkladateľ návrhu súhlasil. Komentár V. Štěrbu k potrebe zohľadnenia 
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duálneho vzdelávania v kritériách bol objasnený tým, že pre podporu duálneho vzdelávania 
bude vytvorený samostatný set kritérií, keďže pôjde o výzvu, na ktorú je v rámci opatrenia 3.1 
vyčlenená samostatná alokácia. 
 
D. Velič odovzdal slovo tajomníkovi Komisie M. Drotárovi, ktorý zhrnul zmeny v pôvodnom 
návrhu nasledovne: 
 
Na základe pripomienky V. Štěrbu (DG EMPL) sa mení bodovaná škála kritéria 4.1 
z pôvodného hodnotenia 0:3:6 na hodnotenie 0:5:11, čím sa mení maximálna možná výška 
bodov z 35 na 40 bodov. Na splnenie kritérií odborného hodnotenia musia byť vyhodnotené 
kladne všetky vylučujúce hodnotiace kritériá a zároveň musí byť splnená minimálna hranica 
pri bodovaných hodnotiacich kritériách, ktorá predstavuje 60 % z maximálneho počtu bodov 
bodovaných hodnotiacich kritérií, t. j. 24 bodov namiesto pôvodných 21. 

M. Drotár informoval o znížení počtu hlasujúcich. Počet hlasujúcich sa tak znížil z 29 na 28 
členov s hlasovacím právom. Konštatoval uznášaniaschopnosť Komisie. 

Uznesenie bolo formulované v znení, že Komisia odporúča Monitorovaciemu výboru pre 
Program Slovensko 2021 – 2027 kritériá použité pre výber projektov pre opatrenie 3.1. Podpora 
vzdelávania, odbornej prípravy, zručnosti a rekvalifikácie pre výzvu na podporu komplexného 
rozvoja stredného odborného vzdelávania na schválenie v znení dohodnutom na dnešnom 
stretnutí. 

Druhé zasadnutie Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 2021 – 2027 v rámci 
ktorého budú predmetné kritéria schvaľované, bude v apríli 2023. Konkrétny dátum bude 
členom komunikovaný v zmysle platného štatútu a rokovacieho poriadku. M. Drotár doplnil, 
že členovia Monitorovacieho výboru majú nárok na pripomienkovanie návrhu kritérií 
použitých pre výber projektov schválených na dnešnom zasadnutí. 

Predseda Komisie D. Velič vyzval členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  28 členov výboru 

za hlasovalo: 28 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
Výsledok hlasovania: schválené. 

 
4. Rôzne 

Predseda Komisie, D. Velič odovzdal slovo pánovi Filipovi Chráskovi, ktorý v rámci 
prezentácie priblížil možnosti podpory v rámci II. a III. Piliera Mechanizmu spravodlivej 
transformácie. 
 
Po prezentácii vyzval predseda komisie D. Velič zúčastnených na diskusiu k predmetnému 
bodu. 
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A. Németh požiadal o objasnenie ohľadom plánovaných úrokových sadzieb. Doplnil 
informáciu o stúpaní úrokových sadzieb o 3 %  pre 1 dňové refinančné operácie a hlavné 
refinančné operácie. Zároveň doplnil, že na Slovensku ide o základnú infraštruktúru, kde sú 
nemocnice, cesty a že o tieto projekty je veľký záujem. Ďalej sa informoval na možnosť 
skrátenia dĺžky vyjednávania s EIB o poskytnutí pôžičky, ktorá je 18 mesiacov a možnosť 
podpory projektov, ktoré sú mimo území spravodlivej transformácie.    
 
F Chráska informoval, že za úrokovú sadzbu a jej nastavenie priamo zodpovedá Európska 
investičná banka (ďalej len „EIB“). EK vypláca a riadi iba grantovú zložku. Obdobie 18-tich 
mesiacov predstavuje maximálnu dobu pre vyjednávanie s EIB ohľadom  žiadosti o pôžičku. V 
praxi je však táto lehota kratšia. Čo sa týka projektov realizovaných mimo územia spravodlivej 
transformácie, realizácia projektov je možná aj mimo týchto území v prípade, ak je preukázaný 
prínos projektu pre územie spravodlivej transformácie, t. j. doručenie projektu má pozitívny 
vplyv pre územie definované v PST (napr. v prípade výskumu a vývoja).  

 
5. Záver 

Predseda Komisie D. Velič informoval členov o nadchádzajúcom zasadnutí Komisie, na ktorom 
sa budú prerokovávať kritéria pre opatrenie 2.1 Podpora čistej energie pre výzvu na podporu 
výroby elektrickej energie z obnoviteľných zdrojov energie. Ďalším dôležitým bodom 
programu bude prerokovanie a schválenie zámeru národného projektu pre pokračovanie 
rekvalifikácie zamestnancov dotknutých transformáciou na hornej Nitre. 

Na záver predseda Komisie poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie 
Komisie. 

Meno  Dátum  Podpis 
Matúš Drotár Tajomník   
Michal Klučiarovský Overovateľ   
Dušan Velič Predseda Komisie   
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Použité skratky: 

DG EMPL  
DG REFORM 
DG REGIO 

Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a začlenenie 
Generálne riaditeľstvo pre podporu štrukturálnych reforiem 
Generálne riaditeľstvo pre regionálnu a mestskú politiku  

EIB Európska investičná banka 
EK Európska komisia 
FST 
Komisia 

Fond na spravodlivú transformáciu 
Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 
pre Fond na spravodlivú transformáciu 

MF SR Ministerstvo financií Slovenskej republiky 
MH SR Ministerstvo hospodárstva Slovenskej republiky 
MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky 
MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 
PST Plán spravodlivej transformácie územia 
SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 
SR  Slovenská republika 

 

 


